朝陽科技大學 097學年度第2學期教學大綱 Evaluation of Day Care Organization 托育機構評鑑

| 當期課號 | 3585 | Course Number | 3585 |
|--------|---|-----------------------|--|
| 授課教師 | 林鴻璋 | Instructor | HONG,CHANG LIN |
| 中文課名 | 托育機構評鑑 | Course Name | Evaluation of Day Care Organization |
| 開課單位 | 幼兒保育系(四進)四A | Department | |
| 修習別 | 選修 | Required/Elective | Elective |
| 學分數 | 2 | Credits | 2 |
| 課程目標 | 探討評鑑理論與實務的應用,以及透 過相關課程資料的研讀與評鑑表格的 使用等,讓學生瞭解評鑑的目的是在 增進園所的品質,提供幼兒優質的學 習環境。 | Objectives | To discuss the theories and application of evaluation system throught material reading, rating scales and so on. Students are expected to understand that the goal of the evaluation system is to improve the quality of care and education provided for young children in group programs |
| 教材 | 1.自編補充講義 2.教育評鑑周淑惠等台北:師大書 苑 3.幼教機構行政管理蔡春美等著心 理 出版社 4.幼托機構經營與管理吳百祿著華 騰文化 | Teaching Materials | |
| 成績評量方式 | 1.上課參與/出席20% 2.分組討論 30% 3.平時作業20% 4.期末報告30% | Grading | Class participation and attendance 20% Panel discussion 30% Assignments 20% Final presentation 30% |
| 教師網頁 | _ | | |
| 教學內容 | 1課程介紹 2.托育機構評鑑緒論 3.托育行政相關法令 4 幼托機構品質概念探討 5 國內外幼托機構評鑑工具介紹 6 托育機構場地建築與設備 7 托育機構評鑑的問題與展望 | Syllabus | 1.Introduction of Evaluation of Day Care Organization 2.Rules of Day Care Organization 3.Administration of Day Care Organization 4.Concept of "quality program" in early childhood eduation and care 5. Introduction to the evaluation instruments for early childhood education and care in Taiwan and the U.S. 6.Reflections and prospects of evaluation system and its implementation in Taiwan |

尊重智慧財產權,請勿非法影印。